
کاروان پرسپولیس صبح روز یکشنبه عازم تاجیکستان شد و پس از اقامت 
ی چمن  در هتل هیلتون شـــهر دوشـــنبه، در نوبت عصر یک جلسه تمرین رو
مصنوعی در یکی از ورزشـــگاه های شـــهر با هماهنگی قبلی ســـفارت ایران 
در تاجیکســـتان انجام داد. ســـفیر ایران در تاجیکســـتان که از قرار معلوم از 
علاقه مندان پرسپولیس است در این سفر خیلی هوای سرخپوشان را داشته 
ی امروز در ورزشگاه پالمر تنها نباشد، تعداد  و حتی برای اینکه این تیم در باز
500 بلیت مسابقه را به صورت رایگان در اختیار نماینده کشورمان قرار داد تا 
آنها را در اختیار هواداران قرار دهند. پرسپولیسی ها پیش بینی می کنند حداقل 
هزار نفر امروز در ورزشـــگاه پالمر مشـــوق آنها باشـــند. هرچند در تمرین عصر 
گر قصد تماشای تمرین این  روز یکشنبه سرخپوشان نیز حدود یکصد تماشا
تیم را داشتند که یحیی گل محمدی با این موضوع مخالفت کرد و خواست 
گر برگزار شود تا به  تمرین در سکوت محض و بدون حضور حتی یک تماشا

نوعی تصویر و اطلاعاتی از تمرین بیرون نرود. 

 پاداش 50 هزار دلاری در انتظار سرخپوشان
ی در دور رفت مسابقات راهی تاجیکستان  پرسپولیس با 6 امتیاز از سه باز
ی را ببرد نه تنها شـــانس صعودش به مرحله بعد را تا  گر این باز شـــده اســـت و ا
یادی بالا برده بلکه 50 هزار دلار دیگر نیز پاداش خواهد گرفت.  حد خیلی ز
درواقـــع AFC بابـــت هـــر برد آســـیایی به تیم هـــا 50 هزار دلار پـــاداش می دهد 
و پرســـپولیس تا الان موفق به کســـب دو برد و یکصد هزار دلار پاداش شـــده 
یادی را بابت  اســـت. هرچند در این چندســـاله نماینده کشـــورمان پاداش ز
برد و صعود هایش به مرحله بعد مسابقات در لیگ قهرمانان کسب کرده اما 
به خاطر تحریم ها نتوانســـته آنها را برداشـــت کند. با این حال این رقم ها نزد 

کنفدراسیون فوتبال آسیا محفوظ است. 

 بیرانوند نگرانی ها را برطرف کرد
ی سرخپوشان از  همان طور که در خبرها داشتیم ویروس سرماخوردگی به اردو
یکن و دیگر عوامل این تیم را گرفتار  همین تهران انتقال پیدا کرده و چند باز

کرده است. در این میان علیرضا بیرانوند دچار تب شدید هم شده بود که 
این مساله مربیان پرسپولیس را نگران کرد. با این حال بیرو در تمرین 

عصر روز دوشنبه حضور پیدا کرد و تمرین سبکی را داشت، این 
در حالی بود که او روز یکشنبه غایب بزرگ تمرین تیمش بود. 

، شرایط  با رســـیدگی کار پزشکی و تجویز داروهای مجاز
بیرانوند روز گذشته بهتر شد و این مساله نگرانی های 

یحیـــی و دســـتیارانش را کمتر کـــرد. می توان گفت که 
یکنان  ینـــی باز یحیـــی در بقیه پســـت ها بـــرای جایگز

ی نیمکت دارد اما در خـــط دروازه این طور  مصـــدوم یا ســـرماخورده، مهـــره رو
نیســـت و گلرهـــای جـــوان و کم تجربه ای هم پســـت بیرانوند هســـتند. بیرو در 
گر اتفاق خاصی  ی نصفه ونیمه داشت و ا آخرین تمرین سرخپوشان حضور
رخ ندهد امروز در ترکیب اصلی راهی میدان خواهد شد. شاید بتوان گفت 

ی امروز است.  بیرو مهم ترین دغدغه یحیی برای باز

 رضایت از وضعیت چمن و امکانات تاجیکی ها
گردان گل محمـــدی دو جلســـه تمریـــن آخر خـــود قبل از بـــازی را در چمن  شـــا
مصنوعی برگزار کردند. در بازی قبلی که پرســـپولیس به تاجیکســـتان رفته بود 
بازیکنان از وضعیت چمن مصنوعی ورزشگاه پالمر رضایت نداشتند و از این رو 
نگران این بودند که همچنان با همان شرایط مواجه شوند. اما از قرار معلوم در 
کیفیت از کشور  این دو سال تاجیک ها بیکار ننشسته و یک چمن مصنوعی با
گردانش از  هلند را جایگزین چمن قبلی کرده اند. از این رو وقتی یحیی و شـــا
چمن ورزشگاه محل مسابقه بازدید کامل داشتند از شرایط آنجا ابراز رضایت 
کردند. آنها همچنین از امکانات محل تمرینات خود و همچنین هتل محل 
یادی  اقامت شـــان نیز رضایت کامل داشـــتند. از قرار معلوم تاجیک ها تلاش ز

کردند تا میزبانی خوب پرسپولیسی ها در تهران را تلافی کنند. 

 خواسته گل محمدی از عوامل تیم
ســـرمربی سرخپوشـــان دوست نداشـــت اطلاعات مربوط به تیمش به بیرون 
یکنان سرماخورده و رسانه ای شدن آن. از  درز پیدا کند؛ مخصوصا تعداد باز
یکنانی گرفتار ویروس  این رو از عوامل تیمش خواست که درمورد اینکه چه باز
سرماخوردگی شده اند صحبتی با رسانه ها نداشته باشند تا بلکه تیم حریف 
از شرایط آنها باخبر نشود. حتی خود یحیی هم در نشست خبری روز گذشته 
یکنان تیمش ندهد و به طور کلی گفت نیمی  ی از باز تیمش ســـعی کرد آمار

ی ویروسی شده اند. اما به گفته یکی از عوامل  گردانش دچار این بیمار از شا
ی  کثر نفراتی که گرفتار بیمار پزشکی پرسپولیس، روز گذشته حال عمومی ا
ســـرماخوردگی شـــده بودند، بهتر بود و آنها همچنان امیدوارند که شرایط این 

ی رو به بهبودی باشد.  نفرات تا آغاز باز

 ترکیب سرخپوشان قابل حدس نیست
تمرین یکشـــنبه و دوشـــنبه پرسپولیس در تاجیکستان در شرایطی برگزار شد 
یکنانش را در اختیار نداشـــت. با توجه به همین مســـاله او  که یحیی همه باز
کتیکی کاملی  نتوانست به نوعی ترکیب اصلی تیمش را مشخص و تمرین تا
را برای آنها در نظر بگیرد. با توجه به همین مســـاله کادرفنی پرســـپولیس امروز 
یکنان با کمک کادر پزشکی ترکیب  ظهر و بعد از بررسی آخرین وضعیت باز

نهایی را مشخص خواهند کرد. 

 حنانوف محبوب ترین بازیکن پرسپولیس!
یحیـــی تقریبا دو ســـال پیـــش بود که وحدت حنانـــوف و منوچهر صفروف را 
ی تیمش با اســـتقلال تاجیکســـتان به خدمت گرفت و در این بین  بعد از باز
حنانـــوف همچنان در جمع سرخپوشـــان ماندنی اســـت و امـــروز نیز برای بار 
دوم مقابـــل تیم ســـابقش اســـتقلال به میـــدان می رود. نکته قابـــل توجه اینکه 
یکنان اصلی تیم ملی تاجیکستان هم هست و در کشورش  وحدت یکی از باز
یکن  گران تاجیک باز ی امروز هم تماشـــا محبوب اســـت. انتظار می رود در باز
ســـابق تیم شـــان و همچنین ملی پوش خود را حسابی تشویق کنند. به خاطر 
ی رفـــت او را در ترکیب اصلی  همیـــن مســـاله هـــم یحیی جـــدا از اینکه در باز
یکن را همراه با خود به نشســـت خبری آورد.  قرار داد، روز گذشـــته هم این باز
ی امروز  با شـــرایط موجود، حضور وحدت در ترکیب اصلی پرســـپولیس در باز
یکنانی اســـت که  گفته نماند وحدت از معدود باز نیز تقریبا قطعی اســـت. نا
یادی برای فیکس بودن  دچار سرماخوردگی نشده و از این لحاظ نیز شانس ز

گر او امروز گرفتار این ویروس نشود! دارد. البته ا

 بازگشت شبانه پرسپولیس به تهران
ی با استقلال تاجیکستان باید خودش را آماده سفر به  پرسپولیس بعد از باز
ی  اصفهان و مصاف با ســـپاهان کند. در همین راســـتا نیز سرخپوشـــان طور
ی مســـتقیما راهی فرودگاه دوشـــنبه  برنامه ریزی کرده اند که امشـــب بعد از باز
گردانش  شـــده و شـــبانه به تهران برگردند. در واقع یحیی می خواهد فردا شـــا
ی  ی کنند و از روز پنجشنبه نیز برای باز یکاور در ورزشـــگاه شـــهید کاظمی ر
با ســـپاهان اســـتارت بزنند. دیدار ســـپاهان و پرسپولیس طبق برنامه ساعت 
16:30 روز یکشـــنبه در ورزشـــگاه نقش جهان برگزار خواهد شـــد. در این میان 
سرخپوشان بدشان نمی آمد به خاطر شرایط نه چندان خوبی که در تیم شان 
ی به زمان  ی سرماخوردگی( این باز یکن به بیمار کم است )ابتلای چند باز حا
دیگری موکول می شـــد که این بار ســـازمان لیگ مقابل خواســـته سرمربی تیم 

ی های هفته دهم کوتاه نیامد.  ملی مبنی بر لغو باز

رقابت های پاراآســـیایی 2022 هانگژو برای ورزش ایران رویدادی تاریخ ساز 
بود و درنهایت با درخشش ورزشکاران کشورمان و کسب عنوان دومی این 
مســـابقات برای اولین بار با خاطره ای بســـیار شـــیرین به پایان رسید. در این 
مسابقات ورزشکاران بسیاری موفق به کسب مدال های خوشرنگ شدند و با 
افتخارآفرینی پرچم کشورمان را به اهتزاز درآوردند، اما بدون شک ستاره ورزش 
کشورمان در هانگژو، سینا ضیغمی نژاد، ورزشکار کرمانی پاراشنای ایران بود 
که با کسب دستاوردی بی نظیر نام خود را در تاریخ ورزش ایران جاودانه کرد. 
ضیغمی نژاد در بازی های پاراآسیایی این دوره با کسب سه مدال طلا و یک 
مدال نقره موفق به کسب بیشترین مدال در بخش انفرادی شد و بدون شک 
پدیده کاروان ورزشی کشورمان نام گرفت. البته ملیحه صفایی، ملی پوش 
شـــطرنج کشـــورمان نیز در هانگژو موفق به کســـب چهار مدال طلا شد، اما 
دو مدال طلا  در بخش انفرادی و دو مدال طلا در بخش تیمی کسب کرد 
تا ضیغمی نژاد بهترین دستاورد فردی را به نام خود ثبت کند. ضیغمی نژاد 
علاوه بر کســـب این چهار مدال در بازی های پاراآســـیایی، پس از 9 سال با 
پشت سر گذاشتن ورزشکار نابغه چینی موفق به شکستن رکورد 100 متر آزاد 

شد تا دستاوردهای خود را کامل تر کند. 
اتفاقاتی که در شرایط طبیعی باید باعث خوشحالی سینا ضیغمی نژاد باشد، 
اما ملی پوش کرمانی شنای کشورمان در گفت وگو با »فرهیختگان« با ناراحتی 
بسیار از عدم توجه به دستاوردهایش و حتی پرداخت نشدن کامل پاداش 
بازی های آسیایی خود صحبت کرد. صحبت های ستاره درخشان بازی های 

پاراآسیایی کشورمان را در ادامه بخوانید. 

بدون شک بازی های پاراآسیایی با کسب چهار مدال برای شما با خاطره ای بسیار 

شیرین به پایان رسید. 
این اولین دوره ای بود که در این مسابقات شرکت می کردم، اما خدا را شکر در اولین 
حضور توانستم نتیجه دلخواه را با کسب سه مدال طلا و یک مدال نقره بگیریم. در 
کنار آن مهم ترین اتفاق شکستن رکورد آسیا پس از 9 سال بود. آن هم رکوردی که 
سال ها در اختیار  لی، ورزشکار چینی بود. کسی که به غیر از بازی های آسیایی 
جاکارتا که غایب بود، در هر دوره موفق به کسب هشت مدال طلا شده است و 
تمام رکوردها نیز در اختیار خودش بود. در این 9 سال هیچ کسی نتوانسته حتی 
نزدیک رکوردهای او شود، اما خدا را شکر توانستم این رکورد را بشکنم. در ماده 100 
متـــر قورباغـــه و 200 متر مختلط انفرادی نیـــز رکورد ورودی المپیک پاریس را زدم تا 

ان شاءالله آنجا بتوانیم اتفاق ویژه دیگری را رقم بزنیم. 

قبل از شـــروع بازی های پاراآســـیایی فکر می کردید در اولین حضور با کســـب چهار 
مدال به کشور بازگردید؟

طبق رنکینگ قبل از مسابقات در ماده 100 متر قورباغه و 50 متر آزاد در جایگاه 
یک رنکینگ بودم و پیش بینی ام حداقل کسب دو مدال طلا بود. در 100 متر کرال 
سینه نیز با رقیبم سر صدم ثانیه اختلاف داشتم، اما خدا را شکر با یک آمادگی 

خاص توانستم در آن ماده نیز طلا بگیرم. 

، پدیده بازی های پاراآسیایی 2018 باعث شده بود که بیشتر  حضور شاهین ایزدیار
نگاه ها به او باشـــد، اما شـــما حتی موفق به شکســـت قهرمان بزرگی همچون ایزدیار 

نیز شدید؟
خدا را شـــکر طبق تمرینات و اتفاقات توانســـتم نتیجه بهتری بگیرم. البته هر دو 
نفر ما از عملکرد و رکوردهایمان راضی بودیم، اما خدا را شکر که مدال طلا و نقره 

برای ایران شد. 

از اینکه با کسب سه مدال طلا و یک مدال نقره بهترین عملکردی فردی را در هانگژو 
داشتید چه احساسی دارید؟

حـــس خیلـــی خوبـــی دارد، اما به شـــرطی که دیده شـــود، حمایت صـــورت گیرد و 
نگاهی به آن شود. 

به نظر می رسد از عدم توجه یک مقدار دلگیر هستید؟
بیشتر از یک مقدار است و خیلی دلخور هستم و فقط وعده و وعید بود. 

در حال حاضر شما پاداش چند مدال خود را گرفته اید؟
فقط پاداش یک مدال طلا را گرفته ام و هیچ پاداش دیگری برای سایر مدال هایم 
نداده انـــد و قضیـــه را پیچاندنـــد. گفتنـــد برویم ایران و حســـاب و کتاب کنیم 
و حـــالا نیـــز بخواهند حســـاب و کتاب کنند و مالیات کســـر کنند مشـــخص 

نیست چقدر می ماند. 

غیر از ورزش شما شغلی دارید؟
به جز ورزش هیچ شغلی ندارم، اما چاره ای نداریم و باید با همین شرایط ادامه بدهیم. 

مسئولان استان کرمان با توجه به افتخارآفرینی شما در هانگژو قولی به شما ندادند؟ 
فقـــط پیـــام تبریک دادند و عکس های مختلف، متفاوت و زیادی گرفتند. توقع 
داشـــتم توجه بیشـــتری صورت گیرد، اما هیچ اتفاقی نیفتاد. موضوعی که باعث 
دلسردی آدم خواهد شد تا یک جایی به سیم آخر بزند. مدال گرفتن در ورزش شنا 
اتفاق ویژه ای است، اما شکستن رکورد اتفاق بسیار بزرگی بود. هیچ کسی حتی فکر 
نمی کرد که این رکورد شکسته شود و توقعی وجود نداشت. بعد از این همه سال 
رکورد ورزشکار بسیار بزرگی شکسته شد، اما هیچ توجهی صورت نگرفت و کسی 
متوجه این اتفاق ویژه نشد. قول و وعده و عید زیاد بود، اما کاری صورت نگرفت. 

چقدر امیدوار به کسب مدال در پارالمپیک پاریس هستید؟
مدال المپیک تاریخ ســـازی اســـت و تا به حال کســـی به آن حتی در شنای ایران 
فکر هم نکرده است. من در حال حاضر در رنکینگ چهارم هستم و با یک مقدار 

فشار این مهم اتفاق خواهد افتاد، اما به شرطی که شرایط خوبی فراهم شود. منظور 
از شرایط نیز شرایطی است که ورزشکاران حرفه ای دارند. چیزهایی مانند محل 
، فیزیوتراپ و روانشناس که هیچ کدام از آنها را  تمرین، تغذیه مناســـب، ماســـاژور
نداریم. من در کرمان به زور یک محل تمرین پیدا می کنم و تمرکز ما صددرصد فقط 
روی ورزش نیست و هزار فکر و خیال داریم. در حالی که رقبای ما بدون دغدغه 

به تمرین فکر می کنند و ما همچنان به دنبال استخر هستیم. 

امیدوار هستید برای پارالمپیک این مشکلات حل شود؟
اگر قرار بود اتفاقی بیفتد در این چند سال افتاده بود. این بار اول نیست که در این 
خصوص صحبت می شود و هزار بار این موارد گفته شده است. در اینجا باید هر 
روز به دنبال استخر باشیم که آیا می شود در آن تمرین کرد یا نه. ما دغدغه تمرین 

داریم و استرس و فکر و خیال بسیاری داریم. 

آخرین اخبار  از  اردوی پرسپولیس قبل از مصاف با تاجیک ها

بیماری بیرو؛ مهم ترین نگرانی کادر فنی قرمزها
شاگردان یحیی آماده و به دنبال نهایی کردن صعود و دریافت پاداش 50 هزار دلاری

سینا ضیغمی نژاد در گفت وگو با »فرهیختگان«: پیش بینی کسب 2 مدال طلا را داشتم

مهم ترین کارم شکستن رکورد آسیا پس از 9 سال بود
 از بی توجهی خیلی دلگیرم، فقط پاداش یک طلایم را دادند              مسئولان استان فقط پیغام تبریک فرستادند و کلی عکس  گرفتند!
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حمیدرضا اسکندری
محمدرضا حاجی عبدالرزاقخبرنگار گروه ورزش

خبرنگار گروه ورزش

مهدی منصرف
خبرنگار

 مدیر استقلال در گفت وگو با »فرهیختگان«: 
رقم رضایتنامه خالدآبادی برای 3 فصل است

 تذکر هم نمی دهند 
چه برسد به کسر امتیاز
حاضریم قرارداد بلانکو را منتشر کنیم

پول پارسال را نداده ایم چطور امسال پول اضافه 
داده ایم؟

طبق گزارش رسانه ها با حضور سه عضو کارگروه نقل و انتقالات، جلسه 
حساس پیرامون بررسی نقل و انتقالات باشگاه استقلال تشکیل شد که 
این جلسه درنهایت چند خروجی مهم داشت و قرار شد باشگاه استقلال 
تا چهارشنبه این هفته دفاعیه خود را ارائه دهد. در این جلسه نامه سازمان 
لیگ مبنی بر تعهد استقلال بر سقف قرارداد 310 میلیارد تومانی ارائه شد و 
به نظر استقلال نیز اعلام کرده که باتوجه به پرداخت تمام بدهی خارجی، 
آنها اجازه هزینه 325 میلیارد تومانی )مخصوص دارای مجوز حرفه ای( را 
داشتند. بااین حال استقلال درمورد چند موضوع باید دفاعیه خود را ارائه 
کند: 1- امضای چند قرارداد داخلی و ارائه نشده به سازمان لیگ، 2-قرارداد 
و مالیات بازیکن خارجی جدید، بلانکو، 3- واریزی بیشتر به چند بازیکن 
و مربی، ۴- عدم احتساب رضایتنامه خالدآبادی درمجموع هزینه ها و 
5- موضوع احتساب مالیات یامگا در بودجه این فصل.  این درحالی 
است که یکی از مدیران باشگاه استقلال درخصوص این اتهامات بند 
به بند به »فرهیختگان« گفت: »درباره مساله اول اینکه اصلا چیزی به نام 
قرارداد داخلی ارائه نشده به سازمان لیگ وجود ندارد، بنابراین این یک 
شوخی است. فقط یک قرارداد مهدی هاشمی نسب است که به سازمان 
لیگ ارائه نشده که آن هم به این دلیل است که در سقف بودجه خود دیگر 
جدایی نداشتیم. اینکه گفته می شود قرارداد او با 50 میلیون ثبت شده 
اصلا چنین چیزی نیست، چون قراردادش را اصلا ثبت نکرده ایم. تنها 
قراردادی که بسته شده و ارائه نشده فقط برای هاشمی نسب است که 
، رقم ها کم شود تا بتوانیم  آن هم منتظر بودیم به خاطر ثبت قرارداد بلانکو
او را هم جا بدهیم. مســـاله دوم درباره مالیات بلانکو اســـت که مالیات 
برعهده خود این بازیکن است و می توانیم حتی قرارداد او را منتشر کنیم.« 
وی ادامه داد: »مســـاله ســـوم اینکه می گویند واریزی بیشتری برای چند 
بازیکن و مربی داشـــته ایم این موضوع هم اصلا صحت ندارد. امســـال 
دو تا 10 درصد به بازیکنان و کادرفنی پرداخت کرده ایم. فقط به یکی از 
مربیان مان که از روز اول به ما اعلام کرده بود نیاز مالی دارد در بخش اول که 
به همه 10 درصد دادیم به وی 20 درصد پرداختی داشتیم. به هیچ بازیکن 
دیگری در این مدت واریزی اضافه نداشتیم. بخشی از واریز اولی که به 
بازیکنان دادیم قرارداد سال گذشته شان بود و به نظر می رسد نباید این 
مسائل را با یکدیگر قاطی کرد. در این بین فقط به سعید مهری از بابت 
قرارداد پارسال پرداختی داشته ایم. این بازیکن قرارداد پایینی برای فصل 
جاری بســـته و اصلا پرداخت 10 درصدی به او معنایی ندارد، بنابراین 
بخشی از پول پارسال را که طلب داشت به وی پرداخت کرده ایم. به جز 
عارف غلامی که صددرصد پولش را گرفته و یک نفر دیگر که 90 درصد 
دریافتی داشته، بقیه بازیکنان مان تازه به 70 یا 80 درصد رسیده اند. بین 
20 تا 30 درصد پول بازیکنان از ســـال گذشـــته باقی مانده و این درحالی 
است که یک بازیکن هم فقط 60 درصد از باشگاه دریافتی داشته است. 

ما پول پارسال را هم نداده ایم برای امسال چه پول اضافه ای داده ایم؟«
این مدیر استقلالی همچنین درباره عدم احتساب رضایتنامه خالدآبادی 
درمجمـــوع هزینه هـــا تاکید کرد: »چنین چیزی وجـــود ندارد، چون مبلغ 
رضایتنامه وی در قرارداد آمده است. ضمن اینکه ما با این بازیکن قرارداد 
3 ســـاله بســـته ایم و باید رقم رضایتنامه او در 3 سال تقسیم شود و نباید 
تمامی آن در ســـال اول حســـاب شـــود که این رقم برای هر سال تقریبا به 
سالی 3 میلیارد تومان کاهش پیدا خواهد کرد. درباره یامگا این موضوع 
در اصل مربوط به سال گذشته است و ارتباطی به امسال ندارد، ضمن 

اینکه پرداختی های ما به این بازیکن مشخص است.« 
وی در پایان گفت: »دفاعیات ما آماده اســـت اما مطمئن باشـــید بابت 
مســـائلی که مطرح شـــده به ما تذکر هم نخواهند داد، چه رســـد به اینکه 

بخواهند امتیاز کم کنند، چون این بندها موضوعیتی ندارد.« 

فوتبال ایران


